
Proc se jezdí do Pikovic

Napsal uživatel Džexna
Středa, 02 Červen 2004 04:00

O letošním 13. Setkání pod Medníkem jste si mohli přečíst předevčírem. Na místě jsem
poprosila několik účinkujících o odpovědi do malé vážné nevážné trampské ankety. Vraťme se
tedy ještě na chvíli do Pikovic. Je sobota 22. května, sluníčko svítí, kapely se střídají na pódiu a
já se ptám:  

  

Nostalgie

foto: Džexna

    1. Proč jste přijeli hrát do Pikovic?
    2. Jezdíte na tramp nebo na osadu?
    3. Kdy jste poprvé viděl trampa?
    4. Kterou první "trampskou" písničku jste slyšel?
    5. Znáte nějakou mladou trampskou kapelu?

Jiří Rážek, šéf festivalu, (Posázavský expres):

    1. Proč trampský festival v Pikovicích? Mám bejt melodramatickej? Je to "mekka"
trampingu, patří to sem. Já tu mám chatu už 25 let, tak už jsem vlastně starousedlík, z místních
obyvatel znám úplně všechny, ale z chatařů asi dva lidi. To nebylo bolševikem, že tady nic
nebylo, prostě ty lidi neměli zájem. Pak přišla šance a tradice ožila, je to tady drsný, pro žádný
folkový píšťalky?
    2. Já jsem trampem malinko jinak. Byl jsem čtyři roky v Africe. Jel jsem třeba džípem z
Dakaru do Alžíru, 9 a půl tisíce kilometrů? To byl čundr, o kterým se málokomu sní. Na tramp,
že bychom si vzali bágl, to už nejezdíme, ale často nás někdo zve si zahrát. My jsme v kapele
rybáři. Ráno ve čtyři vstát a jít na ryby, to je náš tramp a čundr, to nemá chybu. 
    3. Později než pionýra, asi v jedenácti letech Chodil jsem kolem nich, ale byli to "chuligáni".
Až když mi někdo otevřel oči, odhodil jsem pionýrský šátek a stal jsem se trampem. 
    4. Tak tohle je podpásovka? někde na táboře? jo, už vím, Tydlitát,.
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    5. Mladý kapely tady byly každej rok. Měli jsme tři želízka, který by začínaly, ale tatínkové je
omluvili :-))) My jsme založili po loňským ročníku webový festivalový stránky, tam visela moje
výzva kapelám, aby se kontaktovaly, stačí v MP3 poslat demáček, abych věděl, co hrajou za
muziku (žádný píšťalky) a třetina programu je vyhrazena jim. Letos se přihlásili Veget, nikdy
jsme se neviděli a spolupráce byla výborná, podobně s kapelou Nijak. 

Jarda Záruba, náčelník Vegetu:

    1. Já jsem na internetu našel takovej odkaz "Dejte o sobě vědět" tak jsem o nás dal vědět,
no a jsme tady.
    2. Na tramp v současný době už ne, ale pořád někde chodíme na pěšárny, na kolech.
Jezdili jsme na Brdy, do Voznice, vlak na Dobříš dobře známe.
    3. Když jsem byl malej, protože jsem z Bráníka, tak tam nebyl problém vidět trampa na
nádraží.
    4. Myslím Rikatádo.
    5. Znám dost kapel, ale nevím, jestli se dají označit jako trampský. Teď jsme hráli v Trojický
s kapelou Blůza. 

Honza Koupil (Nostalgie):

    1. Protože jsem v podstatě s Jirkou Rážkem zakladatelem festivalu, první, nultej ročník,
kterej tehdy byl ještě v hospodě, ne tady na place, jsem vlastně pořádal já.
    2. Dřív jsem jezdil pravidelně, dneska už jen na osadu tady do Pikovic, 
    3. To si nevzpomínám, byl jsem miminko.
    4. Stará stezka.
    5. Asi se potkáváme na různejch hraních, ale jméno mi neutkvělo.

Jitka Vrbová, zpěvačka, na Pikovicích tradičně s Akátem Standou Chmelíkem:

    1. Jezdím sem samozřejmě pro atmosféru, to asi říká každej. Mám tu vždycky, když
vyrazím na podium, staženej krk, a protože jsem tady zažila třeba počasí, kdy se lidi topili v
bahně a zůstali,  a ty jejich oči a obličeje šli s sebou? Já sem jezdím kvůli publiku.
    2. Jezdívala jsem dřív, teď už jsem starší paní, ale když mě někdo pozve si zazpívat, jedu
ráda. Ovšem musí to být s odvozem, protože fyzicky už to nezvládám. Chodím mezi tenhle
trampskej národ strašně ráda. Já dělám ještě jazz pro úplně jiný publikum. Tohle má
takovej vřelejší náboj.
    3. Byla jsem dlouho nemocná. Tak snad poprvé v šestnácti letech.
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    4. Bílou pláž.
    5. Trampský moc ne, spíš takový kombinovaný. Třeba skupinu Knezaplacení. Ta se mi líbí
moc.

  

Dva z respondentů Honza Máca a Jirka Mach (zleva) 

foto: Džexna

Honza Máca (Poutníci):

    1. Hráli jsme tady před třemi čtyřmi lety a my ty festivaly točíme, tak jsme tu zase znova.
    2. Na tramp ani na osadu nejezdím, ale jezdil jsem dřív, je to tak deset let zpátky. Jsem ze
severních Čech, tak tam nebo  na Kokořínsko.
    3. Asi v osmi letech u nás v Horní Polici, byla tam taková trampská chata, tam se trampové
sjížděli a veselili :-))).
    4. To si nepamatuju.
    5. Ne, vůbec. Přijde mi, že žádný mladý trampský kapely nevznikají. Z jiných žánrů se mi
líbily ty, jak tam zpívá mladá Černohorská? jo, Rovnátka.

Jirka Mach, služebně nejmladší Poutník:

    1. Já jsem byl postaven před hotovou věc, manažer zavelel, tak jsem tady.
    2. Na tramp nejezdím, trampem jsem nikdy nebyl, na pár osadách jsem byl zahrát, když mě
někdo pozval.
    3. Trampa jsem viděl už jako malej. Svého tatínka, dokonce mě učil balit usárnu, ale já se
nepotatil :-)))
    4. Jestli je Okoř trampská písnička, tak tu jsem slyšel asi v šesti letech.
    5. Trampskou neznám, ale jezdíme s Honzou na dílnu do Hustopečí, tam je spousta
mladejch kapel, že člověk kouká a žasne, co všechno umí. Ale jména těch kapel si nepamatuju.

Jan Vyčítal, greenhorn z Greenhorns:
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    1. To nezáleží na mně, ale na Jirkovi Rážkovi, jestli nás pozve? Ne, já jsem bytostně tramp,
tak je mi to tu velmi přítulné.
    2. Jezdím do křivoklátských lesů, mám rád lesy za Plzní směrem na Mariánský Lázně.
    3. Přesný datum samozřejmě neřeknu, ale bylo to hodně v útlým dětství, když jsem byl
ještě pod přísnou kontrolou rodičů a nesměl jsem se hnout o víkendu z domu. Ale už jsem je
zbožňoval, když jsem je v neděli večer potkával, jak se vracej a dusaj na Pankrác vod Bráníka.
Těšil jsem se, až mi bude patnáct pryč, aby mě naši, který byli velmi přísný, taky pustili do
výběhu.
    4. My jsme sousedili s barákem, kde byla hospoda. Tam chodili zpívat kluci, který byli starší
tak o pět šest let než my, a já sem vždycky poslouchal se skleničkou na uchu na stěně a
zapisoval si texty těch písniček, který mě strašně braly. Ale jakou jsem slyšel první, to už bych
kecal.
    5. Já si myslim, že trampskejch kapel je jako máku, teď jde vo to, jestli myslíte nějaký
poloprofesionální nebo který hrajou jen tak na čundrech. Ty slýchávám velmi často a vůbec
nevím, jestli a jaký jméno mají.

Anonymní respondent, na akci byl zřejmě omylem: 

    1. Protože tu dobře platěj.
    2. Na kafe.
    3. Mě by zajímalo spíš, kdy ho uvidím naposledy.
    4. Beatles.
    5. Beatles.

Votravovala, zapsala a všem za ochotu a trpělivost děkuje:
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